



中国人文社会科学AMI核心期刊

# 农村金融研究

RURAL FINANCE RESEARCH

中国农村金融学会会刊

03 在乡村振兴中推进数字普惠金融发展

◎ 胡金焱

11 新发展格局下畅通“科技—产业—金融”循环的思考与建议

◎ 盛朝迅 周晓阳

40 全方位夯实粮食安全根基：理论内涵、现实基础与实现路径

◎ 钱龙 曹宝明 赵霞

68 气候相关金融风险的不确定性及应对策略：  
一种审慎监管思路的借鉴

◎ 陈若愚 程书越 张珩 蒋洁茹

2023 06

总第 519 期

# | 目 录

## ■ 特稿 .....

### 03 在乡村振兴中推进数字普惠金融发展

文 / 胡金焱

## ■ “科技-产业-金融”良性循环专题 .....

### 11 新发展格局下畅通“科技—产业—金融”循环的思考与建议

文 / 盛朝迅 周晓阳

### 21 创新发展视角下的“科技—产业—金融”良性循环

—— 理论逻辑、核心要义与政策启示

文 / 董昀

### 31 涉农“科技—产业—金融”良性循环模式与实现路径

文 / 涂圣伟 张玉静

## ■ 农业经济 .....

### 40 全方位夯实粮食安全根基：理论内涵、现实基础与实现路径

文 / 钱龙 曹宝明 赵霞

## ■ 金融论坛 .....

### 51 中小商业银行的异地扩张与企业贷款

—— 来自工业企业的经验证据

文 / 王超超 董艳

### 68 气候相关金融风险的不确定性及其应对策略：一种审慎监管思路的借鉴

文 / 陈若愚 程书越 张珩 蒋洁茹

# | CONTENTS

## ■ Special Issue

---

**03** Promoting Digital Inclusive Finance in Rural Revitalization

## ■ Special Research on the Virtuous Cycle of “Technology-Industry-Finance”

---

**11** Reflections and Suggestions on the Smooth Circulation of "Technology-Industry-Finance" Under the New Development Pattern

**21** The Virtuous Cycle of "Technology-Industry-Finance" from the Perspective of Innovative Development

——Theoretical Logic, Core Essentials, and Policy Enlightenment

**31** The Virtuous Cycle Pattern and Realization Path of Agriculture-related "Technology-Industry-Finance"

## ■ Agricultural Economy

---

**40** Consolidating the Foundation of Food Security in an All Round Way: Theoretical Connotation, Practical Basis and Realization Path

## ■ Financial Forum

---

**51** The Geographical Expansion of Small and Medium-Sized Banks and Corporate Loans

——Evidence from Industrial Enterprises

**68** Uncertainty of Climate-related Financial Risk and Countermeasures: Learning from Prudential Supervision

主管 | 中国农业银行股份有限公司

主办 | 中国农村金融学会

ISSN 1003-1812



9 771003 181232 0 6 >

